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RO.0002.12.2024 

Rada Miejska w Wolborzu 

Protokół 

VIII Sesja Rady Miejskiej w Wolborzu  w dniu 25 października 2024 

Obrady rozpoczęto 25 października 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:16 tego samego 

dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków 

Obecni: 

1. Arkadiusz Bąbol 

2. Dorota Bedyniak-Walaszczyk 

3. Joanna Biniek 

4. Krzysztof Czapla 

5. Barbara Dziubałtowska 

6. Marek Gajda 

7. Łukasz Jagiełło 

8. Bogumiła Jagodzińska 

9. Anita Kiszczak 

10. Zbigniew Klewin 

11. Bogdan Pytel 

12. Bronisław Rożek 

13. Janusz Swarbuła 

14. Paweł Swarbuła 

15. Gabriel Zaremba 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

1. Andrzej Jaros – Burmistrz Wolborza 

2. Dymitr Jędryka – Zastępca Burmistrza Wolborza  

3. Izabela Midera – Skarbnik Gminy   

4. Elżbieta Bijoch – Sekretarz Gminy  

5. Grzegorz Adamczyk – dyrektor SP w Wolborzu 

6. Anna Drozdowska – dyrektor SP w Goleszach Dużych 

7. Wiesława Gralińska - dyrektor SP w Komornikach  

8. Ewa Wąchała - dyrektor przedszkola samorządowego w Wolborzu  

9. Marzena Kusideł – Kierownik MOPS 

10. Ewelina Hak – p.o. dyrektora WCK 

11. Magdalena Wnukiewicz – dyrektor MBP  
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12. Zbigniew Klauz – Wiceprezes KOM-WOL 

13. Mieczysław Matera – były Sołtys Sołectwa Psary-Lechawa 

14. Danuta Gwóźdź – była Sołtys Sołectwa Psary Stare 

15. Grzegorz Kula – były Sołtys Sołectwa  

16. Katarzyna Krośnia – była Sołtys Sołectwa Młoszów  

17. Tomasz Żerek – były Sołtys Sołectwa Komorniki 

18. Ryszard Jaśkowski – Sołtys Sołectwa Lubiaszów 

19. Robert Link – Sołtys Sołectwa Brudaki 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poddał pod głosowanie protokół z VII Sesji Rady 

Miejskiej w Wolborzu.  

 Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu z VII Sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

W związku z brakiem wniosków o zmianę porządku obrad Przewodniczący Rady Zbigniew 

Klewin przystąpił do realizacji punktu 3 porządku obrad. 
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3. Sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym: 

 a) Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

5 października – udział w turnieju w badmintona dla dzieci i młodzieży o puchar Burmistrza 

Wolborza, organizatorem turnieju był Klub Sportowy Golesze; w turnieju udział wzięli 

zawodnicy z Gminy Wolbórz, Piotrkowa trybunalskiego, Pabianic i Łodzi  

6 października - odbył się również organizowany przez klub Sportowy Golesze turniej w 

badmintona par deblowych o puchar Burmistrza Wolborza, w turnieju wzięli udział zawodnicy z 

Gminy Wolbórz, Częstochowy, Klielc, łodzi, Warszawy, Tomaszowa Mazowieckiego, 

9 listopada – udział w konsultacjach zorganizowanych przez Generalną Dyrekcję Dróg 

Krajowych i Autostrad  w sprawie wariantów przebiegu drogi ekspresowej S12 przez gminę 

Wolbórz, 

11 października – udział w uroczystym ślubowaniu klas I w Szkole Podstawowej w Proszeniu; 

15 października – odbyło się posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w celu wypracowania 

stanowiska na temat przebiegu drogi ekspresowej S12 przez teren gminy Wolbórz; w posiedzeniu 

udział wzięli również Sołtysi sołectw, których przebieg tej drogi bezpośrednio dotyczy, 

wypracowane Stanowisko zostało przekazane do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad; 

19 października – udział w Hubertusie organizowanym przez Stado Ogierów w Bogusławicach; 

20 października – udział w jubileuszu zespołu obrzędowego Wolborskie Nuty; 

22 października – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,  

23 października – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego; 

24 października – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

Przewodniczący we wszystkie środy października pełnił dyżur w Urzędzie Miejskim.  

 

b) Burmistrza Wolborza. 

27 września – w Bogusławicach odbył się piknik sołecki; 

30 września – w Tomaszowie Mazowieckim odbyła się prezentacja przebiegu drogi ekspresowej 

S12 z udziałem Ministra infrastruktury Dariusza Klimczaka; 

1 października – udział w inauguracji roku akademickiego Akademii piotrkowskiej; 
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3 października uroczysta narada z Sołtysami, w trakcie której burmistrz Wolborza wręczył 

zaświadczenia o wyborze na 5-letnią kadencję; 

4 października podpisano porozumienie z wójtem gminy Moszczenica Dariuszem Magaczem o 

współpracy w zakresie wyłapania bezpańskich psów; 

5 października – Burmistrz Wolborza wręczył nagrody najlepszym zawodnikom, uczestnikom 

wojewódzkich biegów przełajowych, które odbyły się w Wolborzu; 

6 października – Burmistrz Wolborza wręczył nagrody w turnieju par deblowych w badmintona 

organizowanym przez Klub Sportowy Golesze;  

8 października -  Zarząd Województwa Łódzkiego zatwierdził program „Fundusze Europejskie 

dla lepiej połączonego Łódzkiego” – działanie FELD.04.02 Drogi lokalne. Łączna kwota 

dofinansowania wynosi ponad 125 mln zł. Z tej puli, Gmina Wolbórz otrzyma 27 mln zł; 

8 października burmistrz Wolborza spotkał się Komendantem komisariatu policji w Wolborzu; 

9 listopada – Burmistrz Wolborza wziął udział w konsultacjach zorganizowanych przez 

Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad  w sprawie wariantów przebiegu drogi 

ekspresowej S12 przez gminę Wolbórz, 

10 października Burmistrz Wolborza wraz z Kierownikiem MOPS Panią Marzeną Kusideł 

wręczyli narkotesty dla Aresztu w Goleszach; 

11 października – Burmistrz Wolborza wziął udział w ślubowaniu klas I w Szkole Podstawowej 

w Wolborzu i w Proszeniu; 

15 października – Burmistrz Wolborza wziął udział w spotkaniu z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej z dyrektorami placówek oświatowych Gminy Wolbórz; 

15 października – odbyło się posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w celu wypracowania 

stanowiska na temat przebiegu drogi ekspresowej S12 przez teren gminy Wolbórz; Stanowisko 

zostało przekazane do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad; 

17 października – udział w Hubertusie organizowanym przez Zespół Szkół Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Wolborzu; 

19 października – udział w Hubertusie organizowanym przez Stado ogierów w Bogusławicach. 

W wydarzeniu tym udział wzięły zespoły wokalne Wolborskiego Centrum Kultury, natomiast 

gwiazdą wieczoru był zespół Poparzeni kawą trzy; 

 20 października – Burmistrz wziął udział w jubileuszu 10lecia Zespołu Obrzędowego 

Wolborskie Nuty,  

22 października – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia,  
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23 października – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego; Burmistrz Wolborza wziął udział w spotkaniu 25 samorządów, które powalczą o 

186 mln zł na rozwój lokalnych Ojczyzn. Współpraca oparta na porozumieniu międzygminnym, 

otwiera drogę do pozyskiwania dotacji z programu Fundusze Europejskie dla Łódzkiego na lata 

2021-2027. Spotkania w KGW Wolbórz w ramach realizowanego projektu wspólnie z Fundacją 

Biedronki „Dania wspólnych chwil”;  

24 października – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

Następnie burmistrz przekazał zaproszenia na : 

III Przegląd Piosenki Patriotycznej „Z młodej piersi się wyrwało” 5 listopada 2024 r. o godz. 9.00  

15 listopada godz. 18.00 WCK spektakl „Być Kobietą” 

Burmistrz Andrzej Jaros oraz Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – podziękowali 

sołtysom, którzy postanowili zakończyć swoja pracę na rzecz swoich społeczności lokalnych: 

Mieczysław Matera Sołtys Sołectwa Psary Lechawa w latach 1990-2024 

Wiesław Swarbuła Sołtys Sołectwa Brudaki w latach 1994-2024 

Danuta Gwóźdź Sołtys Sołectwa Psary Stare w latach 1999-2024 

Grzegorz Kula Sołtys Sołectwa Studzianki w latach 2015-2024 

Katarzyna Krośnia Sołtys Sołectwa Młoszów w latach 2019-2024 

Tomasz Żerek Sołtys Sołectwa Komorniki w latach 2019-2024’ 

 

4. Przedstawienie i rozpatrzenie: 

 a) informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2023/2024; 

Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – poinformował, iż informacje wszystkich placówek 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Wolbórz zostały szeroko omówione na posiedzeniu 

Komisji Oświaty, kultury, Sportu i Zdrowia, ponadto dostępne są w systemie sesja, dlatego też 

proponuje przystąpić do dyskusji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024.  

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z pytaniem z jakich programów dożywiania 

korzystają szkoły, Szkoła w Wolborzu korzysta z Programy mleko, warzywa, owoce w szkole, a 

pozostałe placówki? 

Anna Drozowska Dyrektor SP w Goleszach oraz Wiesława Gralińska Dyrektor SP w 

Komornikach – poinformowały, iż również korzystają z programu mleko, warzywa, owoce w 

szkole.  
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Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z pytaniem jakie środki na 2023 rok 

zabezpieczono na dofinasowanie doskonalenia nauczycieli.  

Izabela Midera Skarbnik Gminy – przekazała, iż w 2023 roku na doskonalenie nauczycieli 

zabezpieczono kwotę 52 100 zł. Na koniec roku została wydana kwota 38 799 zł. 

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej- zwróciła się z pytaniem z jakiej pomocy socjalnej mogą 

korzystać uczniowie/rodzice w trudnej sytuacji finansowej.  

Marzena Kusideł Kierownik MOPS – poinformowała, iż od wielu lat Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej realizuje zadanie -  pomoc materialna o charakterze socjalnym dla uczniów, w 

przypadku tej pomocy musi być spełnione kryterium dochodowe. W ramach tej pomocy 

przyznawane są stypendia socjalne rodzinom, dzieciom. Natomiast w przypadku zdarzeń losowych  

- zasiłek szkolny, jest to świadczenie bez względu na dochód rodzinny. W przypadku zdarzenia 

losowego, z powodu którego pogorszyła się sytuacja rodziny, świadczenie jest realizowane. 

Poinformowała, iż MOPS w marcu każdego roku przedstawia sprawozdanie z świadczeń 

realizowanych przez ośrodek pomocy społecznej.   

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z pytaniem ilu mamy uczniów w 

placówkach oświatowych z specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. I w związku z tym, ilu mamy 

nauczycieli współorganizujących proces kształcenia w placówkach oświatowych? 

Grzegorz  Adamczyk  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wolborzu – poinformował, iż w 

Szkole Podstawowej w Wolborzu w roku szkolnym 2023/2024 dzieci z orzeczeniem o specjalnej 

potrzebie edukacyjnej zarejestrowano 21, oraz 91 opinii z poradni psychologiczno-

pedagogicznej, co łącznie daje 112 dzieci.  

Anna  Drozdowska  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Goleszach Dużych  - poinformowała, iż 

w Szkole Podstawowej w Goleszach dzieci objętych pomocą psychologiczno-pedagogiczną, 

zdiagnozowanych i posiadających opinię poradni psychologiczno-pedagogicznej w roku szkolnym 

2023/2024 było 59. Orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego posiadało 12 uczniów. Jeden 

uczeń posiadał opinię o zindywidualizowanej ścieżce edukacyjnej, dwoje o wczesnym 

wspomaganiu rozwoju i wynika z tego, że pomocą specjalistyczną w postaci organizacji różnych 

chorób zajęć objętych było 72 dzieci. Nauczycieli współorganizujących zatrudnionych było 

czworo w ubiegłym roku szkolenia. 

Wiesława  Gralińska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Komornikach – poinformowała, iż jeśli 

chodzi o pomoc psychologiczno-pedagogiczną, objętych w Komornikach było 44 uczniów, z czego 

3 z orzeczeniem o kształceniu specjalnym i w zeszłym roku zatrudniano dwóch nauczycieli 

współorganizujących. 

Ewa Wąchała Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Wolborzu – poinformowała, iż  w 

przedszkolu samorządowym w Wolborzu,  w roku szkolnym 2023-2024 z pomocy psychologiczno-

pedagogicznej korzystało 9 dzieci, w tym 4 dzieci posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia 
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specjalnego. Jeśli chodzi o nauczycieli współorganizujących proces kształcenia, to były to dwóch 

nauczycieli. 

Zbigniew Klewin Przewodniczący Rady – zwrócił się z prośbą do radnych by tak szczegółowe 

pytania zadawać na Komisjach. Podsumowując dyskusję na temat informacji o realizacji zadań 

oświatowych, zwrócił uwagę, iż wszystkie cztery placówki oświatowe na bardzo wysokim 

poziomie pracują. Nowoczesne placówki Komornikach, Goleszach i Proszeniu oraz Przedszkole 

Samorządowe. Oczywiście w kolejce do budowy i modernizacji stoi Wolbórz. Podkreślił, iż liczy 

na to, że w następnym roku zaczniemy również modernizację tej szkoły. Jest bardzo nowoczesne 

zaplecze dydaktyczne, bardzo dobra kadra. Szkoły odnoszą mnóstwo sukcesów w różnych 

dziedzinach kultury, oświaty, ale też i sportowych. Szkoły są widoczne  znajdują się w czołówkach 

w województwie widoczne w powiecie. Mamy naprawdę nowoczesne, bardzo dobre szkoły 

samorządowe i z tego możemy się cieszyć. Szkoły te są również bardzo moim zdaniem dobrze 

zarządzane. Następnie podziękował Państwu dyrektorom, bo my jako mieszkańcy, ale też 

samorządowcy często korzystamy z infrastruktury szkół, jeśli chodzi o hale sportowe, boiska. I 

tutaj również dla Państwa dyrektorów za tą współpracę z samorządem i pracę na rzecz 

mieszkańców serdecznie dziękuję.  

 b) informacji na temat przygotowań do akcji zimowego utrzymania dróg; 

Zbigniew  Klauz  Wiceprezes KOM-WOL – poinformował, iż zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej 

w Wolborzu z dnia 31 sierpnia 2011 roku zadanie własnej gminy z zakresu zimowego utrzymania 

dróg zostały powierzone spółce Kom-wol z siedzibą w Wolborzu. Uchwała ta w swojej treści 

przewiduje również realizację usług zimowego utrzymania dróg powiatowych zlokalizowanych na 

terenie gminy Wolbórz w przypadku zawarcia odpowiedniego porozumienia pomiędzy gminą 

Wolbórz a powiatem piotrkowskim. W sezonie zimowym 2023-2024 poprzednim spółka 

wykonywała odśnieżanie, likwidację gołoledzi, dróg gminnych o łącznej długości 101 km, dróg 

powiatowych o długości 61 km. Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 c) informacji o działalności Kół Gospodyń Wiejskich z terenu gminy Wolbórz; 

Ewelina  Hak Dyrektor Wolborskiego Centrum Kultury – przedstawiła sprawozdanie z 

działalności kół gospodyń wiejskich z terenu gminy Wolbórz za okres od października 2023 do 

końca września 2024, podkreśliła, iż koła aktywnie działały w życiu społecznym i kulturalnym 

naszej gminie. Jak wynika z zestawień księgowych w roku 2023 w budżecie Domu Kultury 

zabezpieczono 15 tysięcy złotych. Wydatkowano 18 993,93 zł. W bieżącym roku założono 20 

tysięcy, na dzień 30 września wydano 8979,88 zł, a do końca roku budżet zamknie się w 

planowanym poziomie 20 tysięcy złotych. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

Bogumiła Jagodzińska Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z pytaniem skąd wynika różnica 

w kwotach na poszczególne imprezy/uroczystości? 
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Ewelina  Hak Dyrektor Wolborskiego Centrum Kultury – poinformowała, iż wszystko zależy 

ilu jest uczestników/odbiorców imprezy. Dożynki to poczęstunek dla ok 500 osób, dni Wolborza 

poczęstunek tylko dla zaproszonych gości do strefy VIP.  

 d) informacji z analizy oświadczeń majątkowych radnych za rok 2023; 

Zbigniew Klewin Przewodniczący Rady – poinformował, iż zgodnie z artykułem 24 ust. 12 

Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym do składania oświadczeń majątkowych 

przewodniczącemu Rady Miejskiej w Wolborzu zobowiązani są radni. Oświadczenia majątkowe 

według stanu na 31 grudnia 2023 roku wraz z kopią zeznania podatkowego PIT przedłożone 

zostały w ustawowym terminie do 30 kwietnia 2024 roku. Przewodniczący Rady Miejskiej 

Zbigniew Klewin złożył oświadczenie wojewodzie łódzkiemu. Dnia 21 października 2024 roku do 

Rady Miejskiej w Wolborzu wpłynęła informacja naczelnika Urzędu Skarbowego w Piotrkowie 

Trybunalskim dotycząca oświadczeń majątkowych 14 radnych oraz przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Wolborzu. Po dokonaniu analizy otrzymanych oświadczeń i korekt organ podatkowy 

nie wystąpił do Centralnego Biura Antykorupcyjnego z wnioskiem o kontrolę oświadczeń 

majątkowych. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 e) informacji z analizy oświadczeń majątkowych pracowników samorządowych za rok 2023; 

Andrzej Jaros Burmistrz Wolborza – poinformował, iż zgodnie z artykułem 24 ustawy o 

samorządzie gminnym do składania oświadczeń majątkowych burmistrzowi Wolborza 

zobowiązani są zastępca burmistrza, skarbnik, sekretarz, kierownicy jednostek organizacyjnych 

oraz osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu burmistrza. Oświadczenia majątkowe 

według stanu na dzień 31 grudnia wraz z kopią zeznań podatkowych PIT zostały złożone z 

zachowaniem obowiązującego terminu do 30 kwietnia 2024 roku. Po dokonaniu analizy zostały 

przesłane wraz z pitami 17 sztuk do Urzędu Skarbowego w Piotrkowie Trybunalskim. Po 

dokonaniu analizy otrzymanych oświadczeń i korekt organ podatkowy nie wystąpił do Centralnego 

Biura Antykorupcyjnego z wnioskiem o kontrolę oświadczeń majątkowych. Informacja stanowi 

załącznik do protokołu. 

 f) informacji o wykonywaniu kary ograniczenia wolności i pracy społecznie użytecznej przez 

osoby skierowane na podstawie skierowania Sądu Rejonowego; 

Zbigniew  Klauz Wiceprezes KOM-WOL – poinformował, iż KOM-WOL jest podmiotem  w 

którym odpracowywana jest kara ograniczenia wolności w ramach prac społeczno-użytecznych. 

Prace wykonywane przez skazanych to prace  porządkowe, takie prace proste, pielęgnacyjne, 

koszenie trawy, wykaszanie rowów, grabienie liści, sprzątanie gałęzi, śmieci oraz inne prace 

konserwacyjne na terenie obiektu zarządzanych przez spółkę. Na rok 2024 zgłoszono możliwość 

przyjęcia 17 skazanych. Jednocześnie karę mogą odbywać maksymalnie 4 osoby w miesiącu. 

Kurator skierował w tym roku 12 osób. Łącznie zasądzonych godzin do przepracowania 

zaplanowano 1375. Do dnia 25 października br. przepracowano 898 godzin. 

 



 

9 
 

Przewodniczący Rady ogłosił 30 minutową przerwę w obradach.   

5. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XLIX/366/2018 Rady Miejskiej w 

Wolborzu z dnia 30 października 2018 r. w sprawie zaliczenia dróg usytuowanych na terenie 

Wolborza do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w opisie przebiegu drogi nastąpił 

błąd w numeracji drogi, wpisano 110505 E a powinno być 110506E. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XLIX/366/2018 Rady Miejskiej w 

Wolborzu z dnia 30 października 2018 r. w sprawie zaliczenia dróg usytuowanych na terenie 

Wolborza do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/63/2024 
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 b) o zmianie uchwały Nr XL/319/2014 Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 30 stycznia 2014 r. 

w sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż w związku ze zmianą Sołtysów w 

sześciu sołectwach – Sołectwo Młoszów, Sołectwo Brudaki, Sołectwo Komorniki, Sołectwo 

Psary Stare, Sołectwo Psary-Lechawa, Sołectwo Studzianki – do uchwały wprowadzono nowych 

inkasentów, którzy pełnią funkcję sołtysa.   

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały Nr XL/319/2014 Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 30 stycznia 2014 r. w 

sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/64/2024 
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 c) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników oraz dla 

kandydatów na strażaka ratownika Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących na terenie 

Gminy Wolbórz; 

Jan Badek inspektor ds. zarządzania kryzysowego, ochrony ludności i spraw obronnych  - 

poinformował, iż Wojewódzki Sąd Administracyjny w Łodzi wyrokiem z dnia 18 września 2024 

roku stwierdził nieważność uchwały Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 25 stycznia bieżącego roku 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków-ratowników oraz dla 

kandydatów na strażaka-ratownika ochotniczy Straży Pożarnej funkcjonujący na terenie gminy 

Wolbórz. Wobec czego w chwili obecnej brak postawy do wypłacania ekwiwalentów, a 

zastrzeżenia dotyczyły braku pełnego przyniesienia zapisów ustawy do uchwały. Zostało to 

uzupełnione. Nie było zastrzeżeń odnośnie ustalenia wysokości ekwiwalentów. I tak za udział w 

działaniach jest 30 zł, a za udział w szkoleniach, ćwiczeniach i innych działaniach wykonywanych 

na polecenie Burmistrza 15 zł. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

 

Głosowano w sprawie 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników oraz dla 

kandydatów na strażaka ratownika Ochotniczych Straży Pożarnych funkcjonujących na terenie 

Gminy Wolbórz; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/65/2024 

 d) w sprawie nadania nazwy ulicy; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż nadaje się drodze wewnętrznej, 

stanowiącej współwłasność osób fizycznych, oznaczonej numerami działek: 19/4, 19/11, 

położonych w obrębie ewidencyjnym Janów, nazwę: ul. Spokojna. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie nadania nazwy ulicy; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/66/2024 
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 e) w sprawie zaopiniowania projektu zmian planu ochrony dla rezerwatu przyrody 

"Lubiaszów"; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż opiniuje się pozytywnie projekt 

zmiany planu ochrony dla rezerwatu przyrody Lubiaszów. Radni zostali zapoznani z lokalizacją i 

ze zmianami na poszczególnych komisjach.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zaopiniowania projektu zmian planu ochrony dla rezerwatu przyrody "Lubiaszów"; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/67/2024 

 f) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż  postanawia się o pokryciu w 2024 

roku części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi, stanowiących różnicę pomiędzy 

dochodami z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, a kosztami 
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funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/68/2024 

 g) w sprawie zaopiniowania projektu audytu krajobrazowego województwa łódzkiego; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – przekazał, iż uwagi do projektu audytu krajobrazowego 

województwa łódzkiego zostały omówione na poszczególnych komisjach. Uwagi stanowią 

uzasadnienie do uchwały.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 
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Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zaopiniowania projektu audytu krajobrazowego województwa łódzkiego; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/69/2024 

 h) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż uchwała zakłada zwiększenie stawek 

podatku od nieruchomości. Wysokość tych stawek została wypracowana na dwóch komisjach, 

Komisji Rolnictwa i Komisji Rozwoju Gospodarczego 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 
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w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/70/2024 

 i) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – przekazała, iż  wysokość stawek podatku od środków 

transportowych została wypracowana na dwóch komisjach. Komisji Rolnictwa i Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Budżetu zakłada podwyżkę o 5% .  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 
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ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała nr VIII/71/2024 

 j) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż podstawą zmian przyjętych  wartości 

wieloletniej prognozy finansowej są zmiany wprowadzone w budżecie gminy Wolbórz 

zarządzeniem burmistrza Wolborza i uchwałą Rady Miejskiej Wolborzu. W związku z tym 

dochody budżetu zmniejszają się o kwotę 883 561,72 zł i wynoszą 72 848 437,32 zł z czego 

dochody bieżące zwiększono o kwotę 2 033 720,28 zł i po zmianach wynoszą 59 893 640,21 zł. 

natomiast zmniejszono dochody majątkowe o kwotę 2 917 282 zł i po zmianach to wysokość 12 

954 797,11 zł. Również wydatki ogółem zmniejszono o kwotę 1 883 561,72 zł i po zmianach 

wynoszą 75 562 614,15 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o kwotę 1 308 358,90 zł i wynoszą 

56 663 776,06 zł, natomiast wydatki majątkowe zmniejszono o kwotę 3 191 920,62 zł i wynoszą 

18 898 838,09 zł. Dzięki temu udało się zmniejszyć wynik budżetu o kwotę 1 mln zł do wysokości 

2 714 176,83 zł. Zmniejszono kredyt o milion złotych, razem z przychodem budżetu do wysokości 

5 486 540,51 zł. Różnica między dochodami i wydatkami bieżącymi zwiększyła się o kwotę 725 

361,38 zł do wysokości 3 229 864,15 zł. Wskaźnik planowanej spłaty rat i odsetek do wysokości 

dochodów zmniejszył się o 0,28%, do wysokości 8,14%, przy dopuszczalnym wskaźniku 19,23%. 

Zmieniono również wydatki objęte limitem. Tutaj wprowadzono nowe zadanie w wydatkach 

bieżących na programy projekty współfinansowane ze środków Unii Europejskiej pod nazwą 

Cyberbezpieczny Wolbórz w łącznej kwocie 218 814 zł. W wydatkach bieżących na programie 

projektu lub zadania pozostałe wprowadziliśmy również nową pozycję usługa ubezpieczenia 

gminy Wolbórz na lata 2025-2026 w kwocie 236 tysięcy. Poprawiono zadania wynikające z 

załącznika inwestycyjnego. Są to zadania pod pozycją 1.3.2.3 przebudowa dróg lokalnych w 

gminie Wolbórz, jak również 1.3.2.7 przebudowa dróg gminnych w gminie Wolbórz i 1.3.2.14 

modernizacja domu ludowego w Polichnie oraz wprowadzono nowe zadania w pozycji 1.3.2.24 

wzmocnienie efektywności energetycznej Wolborskiego Centrum Kultury w łącznej kwicie 

230 000 zł.  
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W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała Nr VIII/72/2024 

k) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż zwiększono uzupełnienie subwencji 

ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego o kwotę 342 240 zł, w dotacjach celowych 

zwiększono o 564 489,45 zł dochody sfinansowanie zwrotu podatku akcyzowego. Zwiększono 

dotacje na urząd wojewódzki o 3401 zł. Zwiększono dotacje na wyposażenie szkół podręczniki o 

660 zł. Zwiększono dotacje na sfinansowanie kosztów wydawania przez gminę decyzji w sprawach 

świadczeń odbiorców innych niż ubezpieczeni o 453 zł. Wprowadzono 225 364 zł na wypłatę bonu 

energetycznego i zwiększono dotacje na wynagrodzenia za sprawowanie opieki o kwotę 508 zł. 

Wprowadzono środki z Funduszu Pomocy Ukrainie na dodatkowe zadania oświatowe w kwocie 

16 887 zł. Zdjęto 719 409 zł z środków rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Dotyczyło to dwóch 

dróg w Psarach i w Komornikach. Zdejęto556 298,81 zł z pieniędzy Funduszu Europejskiego na 

rozwój cyfrowy na zadanie Cyberbezpieczny w Wolbórz. Zdjęto 2 mln z Polskiego Ładu na zadanie 

rozwój ponadlokalny oferty turystycznej na terenie gminy Wolbórz. Dochody własne, 

wprowadzono 4 270 zł na rozliczenie z lat ubiegłych, zdjęto grzywnę i mandaty w kwocie 460 zł, 



 

19 
 

wprowadzono wpływy z tytułu opłat za zastępstwo procesowe 1230 zł, zdjęto 4 tysiące na usługi 

bankowych, Zdjęto 15 tysięcy z odsetek od nieterminowych płatności podatków osób prawnych. 

Wprowadzono na opłatę adiecencką 55 300 zł, 50 zł na wpływ z tytułu kosztów upomnienia za 

zajęcie pasa drogowego, 500 zł z tytułu odsetek od nieterminowej płatności od opłaty adiecenckiej. 

Wprowadzono 1 157 757 złotych z tytułu wpływu z podatku dochodowego od osób fizycznych. 

Wprowadzono 30 złotych wpływu z opłaty za wydawanie świadectw. Wprowadzono 20 tysięcy z 

tytułu odpłatności za usługi opiekuńcze. 231,43 złotych z tytułu specjalistycznych usług 

opiekuńczych. 25 800 zł odpłatność za pobyt w domach pomocy społecznej, 685,60 zł zwrot 

zaliczki alimentacyjnej, 16 zł z tytułu kosztów komorniczych od przełączy kanalizacyjnych, 10 

600 zł dochody z tytułu odprowadzenia wód opadowych i roztopowych, 10 000 zł kary grzywnę 

za usunięcie odpadów, 20 zł koszt upomnienia od odpadów niebezpiecznych, 100 zł koszt 

postępowania administracyjnego i 4700 zł opłaty pobierane z tytułu korzystania ze środowiska. 

Razem zmniejszono dochody o 849 872,33 zł. Wydatki - w dziale rolnictwo i łowiectwo  

wprowadzono 564 489,45 zł na zwrot podatku akcyzowego, dział transport i łączność 

wprowadzono 31 tys. zł na utrzymanie zimowych dróg powiatowych. 1000 złotych na zadanie 

przebudowa dróg lokalnych w gminie Wolbórz, na utrzymanie i naprawę dróg gminnych 175 

524,82 zł. Zdjęto z remontu drogi w Psarach 2000 zł, wprowadzamy 1000 złotych na przebudowę 

dróg gminnych w gminie Wolbórz i z przebudowy drogi gminnych w Komornikach zdjęto 540 812 

złotych. W dziale administracja publiczna na urząd wojewódzki wprowadzono 3401 złotych, na 

promocję, na zakup materiałów wprowadzono 12 500 zł, Na zadanie inwestycyjne zakup choinki 

świątecznej wprowadzono 35 tysięcy złotych. Na wydatki sołeckie wprowadzono 1600 złotych. Z 

cyberbezpiecznego Wolborza zdjęto kwotę 625 047,60 zł. W dziale bezpieczeństwa publicznej 

ochrona przeciwpożarowa na ekwiwalent dołożono  22 tysiące złotych. W dziale oświata i 

wychowanie dotacja dla szkoły podstawowej w Proszeniu wprowadzono 110 tysięcy. Na szkoły 

podstawowe wprowadzono 11 tysięcy na oddziały przedszkolne 5 tysięcy złotych, na dotacje dla 

niepublicznego przedszkola w Wolborzu domowe przedszkole 64 tysiące, zmniejszamy o 23 

tysiące realizacje zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki, dotacja dla 

domowego przedszkola. Zwiększono dotację dla Szkoły Podstawowej w Proszeniu na realizację 

zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki 93 tys. złotych i to samo dla 

młodzieży, 205 tys.  złotych Wprowadzono dotację dla Stowarzyszenia na Rzecz Szkoły w 

Proszeniu na pokrycie kosztów zakupu podręczników 320,77 zł, zapewnienie uczniom bezpłatnego 

dostępu do podręczników 7,09 zł i zapewnienie uczniom bezpłatnego dostępu do podróżników w 

szkołach gminnych 332,14 zł. W dziale Ochrona Zdrowia w Gminnym Programie Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przesunięto 320 zł na szkolenia pracowników. 

Dołożono 453 zł na sfinansowanie kosztów wydawania przez inne decyzji w sprawach 

świadczeniobiorców innych niż ubezpieczeni. Wprowadzono zadanie sfinansowanie wypłat bonu 

energetycznego w kwocie 225 364 zł oraz   508 dołożono na wynagrodzenia za sprawowanie 

opieki. W dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska zdjęto 21 400 złotych z wykonania 

zastępczego przełączy kanalizacyjnych. Dołożono 25 000 do dopłaty dla odbiorców usług 

odprowadzania ścieków. W rozdziale utrzymanie zieleni w gminie przesunięto  3 tys. na zakup 

materiałów i wyposażenia. Na oświetleniu ulicznym zdjęto 20 tys. z zakupu usług remontowych, 
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dołożono natomiast na usługi pozostałe i na utrzymanie grupy pracowników gospodarczych 

interwencyjnych dołożono 11 tys. zł. W Dziale Kultura i Dziedzictwa Narodowe przesunięto 

pieniądze z modernizacji Domu Ludowego w Polichnie na zakup wyposażenia do Domu 

Ludowego w Polichnie – jest to zmiana funduszu sołeckiego Sołectwa Polichno i zdjęto zadanie 

rozwój ponadlokalnej oferty turystyczne na terenie gminy Wolbórz w kwocie 2 223 000 zł. Razem 

zmniejszono wydatki  o 1 883 561,72 zł wobec czego zmniejszono kredyt na sfinansowanie 

deficytu budżetu w 2024 roku o 1 mln zł do kwoty 1,4 mln zł 

 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne 

ZA (12) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Marek Gajda, 

Bogumiła Jagodzińska, Anita Kiszczak, Zbigniew Klewin, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, 

Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Barbara Dziubałtowska, Łukasz Jagiełło, Bogdan Pytel 

Uchwała Nr VIII/73/2024 
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6. Informacje, komunikaty i sprawy różne. 

Radna Bogumiła Jagodzińska – poinformowała, iż mieszkańcy Młynar zwrócili się z wnioskiem 

o zmianę lokalizacji przystanku i namalowanie pasów na jezdni. Rozumie, że nie ma możliwości 

przeniesienia przystanku, ale czy jest możliwość namalowania pasów.  

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza -  poinformował, iż jest to droga powiatowa, namalowanie 

pasów to zmiana organizacji ruchu, wymaga dokumentacji i opinii wielu instytucji. Potrzebny jest 

na to czas.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Joanna Biniek złożyła interpelację dotyczącą publikacji w Biuletynie Informacji 

Publicznej informacji na temat posiedzeń Komisji Rady Miejskiej.  

Radna Bogumiła Jagodzińska – złożyła zapytanie dotyczące odpowiedzi na wnioski 

mieszkańców w sprawie przejęcia dróg prywatnych.  

8. Przewodniczący Zamknął VIII Sesję Rady Miejskiej.  

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wolborzu 

 

Zbigniew Klewin  

Przygotował: Alina Banaszczyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
Szczegółowy przebieg obrad znajduje się na stronie Portal Mieszkańca pod adresem: 

www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia 

 

https://wolborz.esesja.pl/transmisja/58898/viiiasesjaaradyamiejskieja25apa%C5%BAdziernikaa2

024.htm 

http://www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/58898/viiiasesjaaradyamiejskieja25apa%C5%BAdziernikaa2024.htm
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/58898/viiiasesjaaradyamiejskieja25apa%C5%BAdziernikaa2024.htm

